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Poštovani, 
Povodom sazivanja Okruglog stola na temu „Budućnost varaždinskog nogometa“ željeli bi iznesti 
slijedeće činjenice: 
 
Kao prvo, varaždinski nogomet pao je na dosad najniže grane gledajući hrvatski nogomet u cjelini. 
Grad Varaždin nema ni jednog predstavnika u saveznim rangovima seniorskog natjecanja (prva, druga 
i treća liga), samo tri kluba u 1. županijskoj ligi, te četiri kluba u najnižem rangu natjecanja. Da 
situacija bude još žalosnija, tri kluba koji se natječu u 1. ŽNL, zadovoljavaju samo minimalni standard 
što se tiče broja mladih igrača (dvije kategorije), dok su sva četiri kluba nosioca kvalitetnog rada s 
mladima (Varteks, Varaždin ŠN, Sloboda i Mladost), sa 4 do 6 omladinskih kategorija, danas u 
najnižem rangu seniorskog natjecanja.   
 
Pri tome treba dodati i brojke i pozicije koje zauzima klub koji je dosad bio nositelj razvoja nogometa 
u cijeloj sjevernoj Hrvatskoj, a to je klub koji se danas naziva NK Varaždin Varaždin. Javno su 
dostupne informacije da je taj klub u financijskoj blokadi od 30-tak milijuna kuna, te da je izbačen od 
strane HNS-a u najniži rang seniorskog natjecanja, u koji se uopće nije ni uključio zbog pravila da se 
suspenzija nogometnog saveza odnosi na najstariju kategoriju. 
Uzimajući u obzir tradiciju navedenog kluba, HNS je dozvolio da kadeti i juniori tog kluba ostaju i ove 
godine u najvišem rangu natjecanja. Nije jasno kako klub u financijskoj blokadi uopće može raditi i 
igrati utakmice, ali je u ovom trenutku, uzimajući u obzir da se radi o omladinskim kategorijama, 
potrebno podržati nastojanja da taj klub završi ovogodišnje natjecanje, no za slijedeću sezonu, kada 
se mijenja sistem natjecanja, teško je očekivati opstanak u ligi. 
 

Broj registriranih igrača varaždinskih klubova 

 
 

Totalno je nejasna situacija (ili je kaos namjerno napravljen) oko klubova i udruga na adresi u 
Zagrebačkoj ulici. Vrlo malo ljudi primjećuje razliku između imena: 
1. NK Varaždin Varaždin 
2. Škola nogometa Varaždin 
3. NK Varaždin Škola nogometa 
Iza svega se krije jedna ili dvije osobe koje javno predstavljaju pojedini klub kada traže novac ili druga 
prava, a odriču se istih kada treba plaćati troškove klubova. 
Ukratko: 
Klub Br.1 NK Varaždin Varaždin je klub sa tradicijom, klub sa pravima na odštetu za razvoj mladih 
igrača, ali i klub sa 30 milijuna kuna duga. Ne zna se da li je predsjednik tog kluba Zlatko Horvat 
(trenutno u pritvoru) ili je to Solomun. Registar udruga govori da je to Horvat, no klub u javnosti 
predstavlja Zlatko Ivanković 
Klub Br.2 Škola nogometa Varaždin je „lažno osnovan klub“. Naime taj klub je primljen u ŽNS 
Varaždin bez minimalnog uvjeta (registrirani igrači), nikad nije odigrao ni jednu utakmicu, nikad nije 
imao registriranih igrača, a služio je kao paravan za razne uplate i isplate na rubu zakona (Dinamo, 
sredstva UEFA-e i slično). Znakovito je da je u trenutku osnivanja ovaj klub imao preslikanu upravu od 



NK Varaždin Varaždin, što je inače pravno neizvedivo. Do trenutka objave da je klub u dugovima od 
oko 2 milijuna kuna, klub je u javnosti predstavljao Zlatko Ivanković, a nakon objave, više nitko. Po 
registru udruga predsjednik je g. Mihalić.  
Klub Br.3 NK Varaždin Škola nogometa je klub koji je osnovan 12.01.2012. Navodno je klub br.3 
osnovan od strane kluba br.1. U skladu sa situacijom u klubovima br. 1 i br. 2, i ovaj klub si uzima 
prava na tradiciju i imovinu prvog kluba, ali ne želi preuzeti dugove slavnog nam, gradskog kluba. Ne 
treba naglašavati, i u ovom klubu radi i djeluje g. Zlatko Ivanković, te ga, kao i preostala dva, 
predstavlja u javnosti. 
 
Ovih dana isti ljudi koji su radili, djelovali, bili plaćeni ili predstavljali sve ove klubove, žele nametnuti 
javnosti da su oni zakoniti nasljednici prava na stari klub, dok se naravno, odriču zakonskih obaveza 
plaćanja dugova istog kluba. 
Svoja prava zasnivaju na činjenici da su prije godinu dana iskoristili netransparentnost situacije i 
predstavljajući se kao legitimni nasljednici kluba u financijskoj blokadi, koristeći prostorije starog 
kluba, sakupili potpise roditelja te registrirali njihovu djecu u svoj klub. Pri tome su uspjeli isti klub 
„ubaciti“ u najviši rang pionirskih natjecanja, dok je ŽNS Varaždin odbio dati podršku NK Varteks za 
natjecanje u istoj ligi, iako je zadovoljavao sve moguće kriterije i iako je time onemogućeno igranje 
kvalitetnog nogometa za 50-tak naših malih igrača. Time je data  velika startna prednost jednoj strani 
u legitimnom nastojanju NK Varaždin ŠN i NK Varteks da postanu predvodnici razvoja nogometa u 
gradu. 
 

Što se može dogoditi: 
Ako uzmemo u obzir da se nalazimo u pravnoj državi, velika je vjerojatnost da se NK Varaždin 
Varaždin neće više moći natjecati, jer je vrlo realno da ne postoji investitor koji će „u bunar“ baciti 30 
milijuna kuna kako bi tek onda dobio klub na pozitivnoj nuli. 
Dakle, igranje kadeta i juniora tog kluba u 1.HNL djeluje kao nemoguća misija slijedeće sezone. 
 
Uz dužan respekt, prema nama prijateljskim klubovima, realno je očekivati, zbog trenutne situacije, 
broja registriranih igrača i trenera, a tu prije svega mislimo na Plitvicu, Udarnik, Zelengaj i Mladost, da 
će oni vjerojatno nastaviti istim intenzitetom, bez ambicija stvaranja nogometa prvoligaške kvalitete. 
U isti rang smjestili bi i NK Slobodu, koja je, neslužbeno, opterećena preuzetim financijskim 
problemima, a već je osnovan i novi klub, NK Sloboda ŠN, koji će vjerojatno krenuti od najnižeg ranga 
natjecanja. 
 
I na kraju ostaje glavna dilema, tko može preuzeti obavezu i odgovornost za povratak varaždinskog 
nogometa na nivo koji je imao stari gradski klub, da li NK Varaždin ŠN ili NK Varteks. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Pa pogledajmo realni pregled situacije i mogućnosti,  
te osnovnih razlika dvaju koncepta razvoja: 

 

 NK VARAŽDIN ŠN NK VARTEKS 
1. UVJETI Nebitan dio, iz razloga što se podrazumijeva da bi novi nositelj razvoja imao podršku 

grada te bi samim time, to značilo i igranje i treniranje na Stadionu NK Varteks, što 
zadovoljava sve tehničke uvjete za najviši rang natjecanja 

2. UPRAVA 
KLUBA 

Netransparentnost podataka, nedostupne 
informacije tko je u upravi kluba, kada je (i 
da li je) održana skupština. Iz činjenice da 
je prezentirano da je taj klub osnovao 
predsjednik Varaždina, Zlatko Horvat, 
dakle tada predsjednik drugog kluba, te iz 
činjenice da je taj klub preuzeo način rada i 
dio djelatnika iz prijašnjih udruga, ne daje 
dojam da se radi o promjeni dosadašnjeg 
načina rada koji je i doveo do ovakve 
mučne situacije. 

Velika prednost NK Varteksa leži u činjenici 
da je uprava kluba izabrana na javnoj 
skupštini, glasovima članova kluba, te uz 
podršku velikog dijela zaslužnih 
nogometnih i javnih ličnosti grada 
Varaždina. Uprava je sastavljena od mladih 
ljudi koji su se nebrojeno puta dokazali u 
iskazivanju lojalnosti i odanosti svome 
gradu i klubu. Uprava se i konstantno javno 
izjašnjava da će djelovati na pošten i 
transparentan način, a sve u cilju povratka 
imena NK Varteks na one pozicije koje i 
zaslužuje. 

3. STRUČNI 
KADAR 

Voditelj škole nogometa: prof. Damir 
Jagačić koji je otišao u inozemstvo.  
Pošto su treneri bili na platnom spisku u 
jednom klubu, a radili u dva, teško je reći 
tko je u kojem klubu, no radi se o 
trenerima: Solomun, Labaš, Težački, 
Herceg, Kovačević 

Voditelj škole nogometa: prof. Tomislav 
Jelenski 
Treneri: Dejan Car, Zoran Kastel, Krunoslav 
Beli, Tomislav Sedlar 
Dakle, voditelj škole je profesor nogometa 
sa 5 godina iskustva na tom mjestu, dok su 
treneri ili fakultetski obrazovani (Sedlar, 
Jelenski), ili posjeduju PRO licencu (Kastel), 
ili su klupske legende Varteksa (Car, Beli) 
sa odgovarajućim licencama. 

4. IGRAČKI 
KADAR: 
SENIORI 

2.ŽNL ISTOK: Trenutno 6. mjesto sa 19 
bodova 
Vrlo bitan podatak s obzirom da je uvjet 
razvoja nogometa što hitniji plasman u viši 
rang natjecanja, za što je potrebno osvojiti 
prvo mjesto kod seniora 

2.ŽNL ISTOK: Trenutno 2. mjesto sa 25 
bodova 
Samo bod iza vodećeg NK Trnja 

5. IGRAČKI 
KADAR 
UKUPNO:  

SENIORI:24 
JUNIORI:6 
KADETI:27 

ST. PIONIRI:20 
ML. PIONIRI:19 
POČETNICI:11 
UKUPNO: 107 

SENIORI:36 
JUNIORI:10 
KADETI:26 

ST. PIONIRI:25 
ML. PIONIRI:15 
POČETNICI:56 
UKUPNO: 168 

6. 
POTENCIJAL 
ZA 
SPONZORE 

S obzirom da se i sami predstavnici NK 
Varaždin ŠN pozivaju na ljude koji su 
sudjelovali u radu i propadanju starog 
kluba, velika je vjerojatnost da sponzori 
koji su odustali od podrške starom klubu 
zbog nereda i netransparentnosti trošenja 
sredstava, ni sada ne uvide svrsishodnost 
ulaganja sponzorskih sredstava. 

Novi klub, neopterećen prošlošću, 
neopterećen dugovima. Najveći naglasak 
daje se na rad s mladima, što donosi 
simpatije javnosti. Način vođenja kluba 
također je privukao pažnju i simpatije 
publike i sponzora. Dokaz tome je i 
organiziranje jesenskog derbi susreta na 
Stadionu NK Varteks, kada se okupilo oko 
4.000 navijača. 

 
 



Osnovne karakteristike našeg 
plana revitalizacije varaždinskog nogometa, 

sa ciljem što bržeg povratka u najviši rang natjecanja 
 
Iz dosad navedenih činjenica može se naslutiti niz smjernica koje su postavljene od strane NK 
Varteksa sa ciljem povratka varaždinskog nogometa na stare pozicije 
 

1. FAZA: Sezona 2012/13 
Osvajanje 1. mjesta u 2.ŽNL Istok te plasman u viši rang natjecanja na legalan i sportski način, a ne na 
način da se dekretima preskaču rangovi natjecanja i time ponižavaju ostali klubovi u Županiji 
Ova faza je vrlo blizu realizacije, jer se klub nalazi na 2. mjestu sa samo bodom zaostatka za 
prvoplasiranim Trnjem. U zimskom prijelaznom roku dovedeno je nekoliko novih i kvalitetnih 
pojačanja, što dodatno pojačava nadu u sportski uspjeh. 
Zatvaranje prve faze omogućeno je vlastitim sredstvima i donacijama uz minimalna sredstva ZŠUG 

Troškovi 2012/13: zanemarivi 

 
2. FAZA: Sezona 2013/14 
Ljetni prelazni rok: 
Ukoliko se dobije podrška gradske uprave i ZŠUG Varaždina, preseljenjem kluba na stadion NK 
Varteks stekli bi se uvjeti da se naprave zajedničke ljetne pripreme svih igrača koji trenutno igraju u 
NK Varteksu, NK Varaždinu i NK Varaždinu ŠN. 
Vrlo je bitno da se te pripreme, kao uvod u selekciju, održavaju pod stručnim vodstvom trenerskog 
kadra koji je kvalitetan, nepotkupljiv i častan. 
Mi u klubu raspolažemo takvim kadrom, a broj trenera može se, po potrebi i nadopuniti mladim i 
školovanim trenerima iz Varaždina i Varaždina ŠN, uz uvjet da zadovoljavaju kriterij obrazovanja i 
stručnosti rada. 
Nakon sprovedene selekcije, formirale bi se slijedeće ekipe: 
NK Varteks (seniori) 1.ŽNL Varaždin: momčad sastavljena od igrača iz Varteksa i Varaždin ŠN, sa 
naglaskom na pomlađivanje momčadi. Ovoj selekciji priključili bi se i juniori NK Varaždin (94. i 95. 
godište), koji sada igraju 1.HNL, pod pretpostavkom da neće izboriti opstanak u ovogodišnjem 
natjecanju. 
NK Varteks (juniori godište 95 i 96) 3.HNL Sjever: momčad kojoj bi se u juniorskom natjecanju 
priključivali i najbolji pojedinci seniora, koji zadovoljavaju uvjet godišta. Time bi postigli veliku 
vjerojatnost osvajanja naslova prvaka Regije Sjever, što bi omogućilo igranje kvalifikacija za popunu 
1.HNL već za godinu dana. 
NK Varteks (kadeti godište 97 i 98) 3.HNL Sjever: sve isto kao i kod juniora 
NK Varteks (st. pioniri, ml. pioniri i limači) 1. HNL Sjever 
NK Varteks početnici: organiziranje selekcija i turnira, gostovanje na turnirima i dr. Dodatne selekcije 
po vrtićima i nižim razredima osnovnih škola. Škola nogometa NK Varteks Fotex već je organizirala niz 
akcija na promociji nogometa i samog kluba, po školama i vrtićima grada. 
Isto tako odigrano je i mnogo turnira u Hrvatskoj i inozemstvu. 
 
NAPOMENA: već u ovoj fazi izgubila bi se svrha klubova Varaždin Varaždin, koji odlazi u stečaj i 
likvidaciju (nažalost vrlo realna mogućnost) te NK Varaždin ŠN, te bi se od igrača iz tih klubova, koji ne 
prođu selekciju za NK Varteks formirala momčad NK Sloboda koja bi paralelno sudjelovala u svim 
natjecateljskim kategorijama te bi koristila pripadajući Stadion SC Sloboda. 
Vidljivo je da bi se time postigla ogromna ušteda za ZŠUGV i grad Varaždin. 
Isto tako, kvalitetnim radom u prednatjecateljskim godištima stvorila bi se velika baza igrača koji bi se 
mogli kasnije priključivati i ostalim gradskim klubovima. 



Troškovi 2013/14: s obzirom na amaterski status igrača, troškovi sezone bili bi 
u rangu prosječnog trećeligaša, po vrlo gruboj procjeni, oko 400.000 kn od 
čega bi polovica bila iz članarina u školi nogometa  
 

3. FAZA: Sezona 2014/15 
NK Varteks (seniori) 3HNL Sjever: ostvarivanjem prethodne faze, seniori bi izborili plasman u 3.HNL 
Sjever, što je vrlo realno ostvarivo s obzirom na kvalitetu postojećih igrača. 
U 3 HNL Sjever konkurentni klubovi su Bjelovar, Koprivnica, Međimurje i drugi, dakle klubovi koji su 
do sada uvijek bili slabiji od najboljih selekcija varaždinskog prvoligaša. Velika je vjerojatnost da bi NK 
Varteks u 3.HNL Sjever okupio i dio mladih igrača koji su već skupili i prvoligaških minuta u starom 
klubu. Takva momčad bila bi veliki favorit za osvajanje prvog mjesta i plasman u 2.HNL 
NK Varteks (juniori godište 96 i 97) 1.HNL 
NK Varteks (kadeti godište 98 i 99) 1.HNL 
NK Varteks (st. pioniri, ml. pioniri i limači) 1. HNL Sjever 
NK Varteks početnici: kao i prethodne godine 

Troškovi 2014/15: u ovoj fazi troškovi na nivou godine povećali bi se zbog 
višeg ranga natjecanja, putnih troškova i sklapanja stipendijskih ugovora s 
ciljem da se zaštiti vlastiti fond igrača. 
Proračun bi se mogao usporediti s proračunom NK Podravine koja je primjer 
urednog i kvalitetnog financijskog poslovanja, gdje troškovi po sezoni iznose 
oko 800.000 kn. 
 

4. FAZA: Sezona 2015/16: „GODINA POVRATKA“ 
NK Varteks (seniori) 2.HNL: osvajanje prvog mjesta u 2.HNL već u prvoj sezoni nije baš misija koja se 
može garantirati sa sigurnošću. No, ukoliko bi kroz nekoliko prethodnih faza opravdali povjerenje, 
grada, zajednice i sponzora, smatramo da postoji velika mogućnost da za 3 godine ostvarimo 
kvalitetan klupski proračun koji bi nam omogućio dovođenje igrača poniklih u Varteksu, a koji će tada 
imati 30-tak godina te biti u fazi završetka jednog životnog ciklusa te će imati želju vratiti se na 
stadion svojih nogometnih početaka. Ekipa probranih varaždinskih talenata, dvadesetgodišnjaka, 
potpomognuta npr. Brezovcem, Jertecom, Pokrivačem, Mujanovićem, Vukmanom,  Prahićem, 
Golubarom ili nekim drugim igračima, vratila bi na stadion sponzore, publiku, medije i sve što je 
potrebno za stvaranje kvalitetnog prvoligaša. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Troškovi za grad i zajednicu: 
Ostvarivanje ovih faza razvoja vezano je, naravno uz ostvarivanje planiranih proračuna. 
Treba naglasiti da projekt NK Varteks nije opterećen prijašnjim dugovima, a ni nerealnim ambicijama 
neodgovornih pojedinaca. 
Nijedan projekt ne može se ostvariti bez određenih rizika, no ovdje se radi o ostvarivanju vrlo realnih 
ambicija. 
Naime, preuzimanje upravljanja stadionom od strane TŠUG Vž, već u startu bi rasteretilo klupski 
proračun za velika sredstva.  
Nadalje, u skladu sa kriterijima financiranja sportskih udruga ZŠUG, klub bi vrlo brzo ostvario pravo na 
sredstva koja bi bila dovoljna za dopunjavanje proračuna. 
Najveći troškovi u slijedeće tri godine bili bi financiranje rada i školovanja stručnog trenerskog kadra, 
a taj se dio dobrim djelom mora rješavati iz sustava članarina, koje su nužno potrebne da se može 
pravilno i kvalitetno raditi i napredovati. 
Također, angažiranjem kvalitetnih i stručnih kadrova koji već posjeduju odgovarajuće licence i 
obrazovanje smanjili bi se startni troškovi projekta. 
 
Nekoliko posljednjih godina uz stari nogometni klub vezalo se niz negativnih javnih slučajeva i afera, 
pa ni jedan sponzor više nije htio svoje ime vezati uz takve aktivnosti. 
Transparentno vođenje kluba NK Varteks te rad na promociji projekta dovelo bi do uključivanja starih 
i novih sponzora, te bi se vratila situacija iz devedesetih godina, kada se svaki privredni subjekt grada 
htio poistovjetiti sa uspjesima Varteksa. 
 
Odgovorno tvrdimo da će se veći dio potrebnih sredstava namaknuti iz onih izvora koji su realni i 
ostvarivi, bez ikakvih dodatnih opterećenja grada i ZŠUG Vž u odnosu na dosadašnje troškove. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ZAKLJUČAK: 
NK Varteks spreman je preuzeti obavezu nosioca razvoja varaždinskog sporta, kao trenutno 
najbrojniji sportski kolektiv u županiji. 
Niz dosad poduzetih aktivnost daje nam za pravo da tvrdimo da upravo mi zaslužujemo povjerenje 
grada Varaždina. 
 

Neke od aktivnosti koje pokazuju da smo spremni ostvariti sve 
navedeno u ovom projektu: 
 
1. Organizacija utakmice sa 4.000 gledatelja na gradskom stadionu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2. Kvalitetan rad sa omladinskim pogonima 

 
3. Rad na promociji kluba u predškolskim uzrastima 
 

 
 

UPRAVA NK VARTEKS 


